



---

## 专家 阿拉木斯 先生

工作单位：北京德法智诚信息科技有限公司

通讯地址：北京市东城区新中西街 2 号新中大厦 508 室

法律学历：北京大学法学院法学第二学位：1993-1995 年

专业特长：互联网、电子商务法律研究

专业工作经历：

95 年 7 月毕业后分配至信息产业部计算机与微电子发展研究中心（即赛迪集团）至 2003 年，其间先后任法律研究部主任等职务。

工作期间，参加了我国电子商务与 IT 领域的多项重要法律课题的研究工作，为国家十五重点科技攻关计划专题“中国电子商务法律法规体系研究”的项目主持人。主持的其他相关课题有：社会科学学院金融所课题——中国电子支付法律环境研究；北京大学互联网法律中心课题——网络交易实名制研究；中国信息协会课题——信息安全法律法规研究等重要研究项目，还是司法部网络公证课题、信息产业部软件知识产权保护课题等项目的顾问。

从 1996 年至今，在立法方面，是《电子签名法》、《国务院办公厅关于加快电子商务发展的若干意见》、《电子认证服务管理办法》等重要电子商务政策法规的主要起草人之一，是《软件保护

条例》、《软件产品管理办法》、《软件与集成电路产业政策》等软件与IT 业政策法规的主要起草人之一，还参与了《商务部关于网上交易的指导意见（暂行）》等一系列网络法律法规的起草工作。

2000 年 7 月创办中国电子商务法律网（该名称来源于中国电子商务协会法律咨询网，后得到 ICP 证书对该网站名的认可）。

仲裁与调解经验：

1999 年被上海市政府聘为计算机千年虫问题特邀调解员

2005 年创办我国网上争议第三方调解专业网站：

[www.odr.com.cn](http://www.odr.com.cn)

2006 年创办网上交易保障中心：[www.315online.com.cn](http://www.315online.com.cn)

域名与知识产权经验：

从 97 年起，在《知识产权》、《电子知识产权》杂志，及《中国算计报》、《互联网周刊》等行业报刊上发表多篇有关域名及知识产权的文章。

作为企业咨询项目，先后参与阿里巴巴、腾讯、百度、ebay 等企业的知识产权咨询服务工作。

主要社会兼职：

北京大学互联网法律中心特邀研究员；阿里巴巴集团研究中心高级顾问；中国电子商务协会政策法律委员会副主任；国家发改委高技术司专家组成员；北京电子商务协会常务理事；全国律师协会信息网络业务委员会特邀委员；中国——欧盟信息社会项目专家组成员；公安部《信息安全》杂志编辑委员会委员。

主要出版物：

《计算机 2000 年问题法律指南》(主编, 独著, 群众出版社, 1999 年);

《网络与电子商务法》(副主编, 撰写其中 15 万字, 法律出版社, 2001);

《网络交易法律实务》(主编, 撰写其中 10 万字, 法律出版社, 2006 年);

《电子商务国际公约及国内电子商务立法》(主编, 法律出版社, 2009 年)。

计算机与网络操作: 日常操作

工作语言: 中文、英文(大学六级)

CHINA INTERNATIONAL ECONOMIC AND TRADE ARBITRATION COMMISSION  
DOMAIN NAME DISPUTE RESOLUTION CENTER  
Domain Name Dispute Panel Application Form

**Mr./Ms./Dr./Prof. XXX**

Firm Name: Beijing Deofar Information Technology Co.,Ltd  
Postal Address: Room508, Xinzhong Mansion, No.2 Xinzhong West Street, Dongcheng  
District, Beijing  
Office Telephone: 010-65518450  
Office Facsimile: 010-65518451  
Email Address: deofar@vip.sina.com

**Legal Education:**

Second degree of Peking University School of Law from 1993-1995

**Areas of Specialization:**

Research in Internet and E-Commerce law

**Professional Experience:**

From July 1995 to 2003, I had been assigned to Research Center of Computer and Microelectronics Industry Development of the Ministry of Information Industry (CCID that), to be served successively as director of legal research and other duties.

During working time, I participated in the field of e-commerce and IT research projects, as a project host for National Tenth Five-Year Plan of key scientific and technological topic "China's legal system research of e-commerce. Management of other related important topics are: the subject of Financial Institute of Social Sciences- the legal environment of electronic payment; the subject of Internet Legal Center of Peking University - study on real names of online transactions; China Information Society project - information security laws and regulations. I also was the consultant of projects such as software intellectual protection of the Ministry of Information Industry.

Since 1996, I have been one of the main drafters of some important e-commerce and IT laws and regulations. such as *the Electronic Signature Law*, *the Suggestion on Accelerating to Develop E-commerce by the office of State Council*, *the Management Measures of Electronic Authentication Services*, *the Software Protection Regulations*, *Software Product Management Rules*, *the software and IC industry policy*, and so on. I also involved in the preparation of a series of network laws and regulations, such as *On-line Trading Guidance by Ministry of Commerce (Interim)*

July 2000, I established the China E-Commerce Legal Network (the name comes from the China Electronic Commerce Association Legal Advisory Network, which got the recognition of ICP certificate).

**Arbitration and Mediation Experience:**

In 1999, I was pointed as a special mediator of computer millennium bug by

Shanghai Municipal Government

In 2005, I founded third-party online dispute mediation professional website: www.odr.com.cn)

In 2006, I founded the Safeguard Center of Online Transaction, and the website is www.315online.com.cn.

**Intellectual Property and Domain Name Experience:**

Since 1997, I have published many articles on domain names and intellectual property in the magazines and newspapers such as *intellectual property Rights*, *E-Intellectual Property Rights*, *Calculation of China Daily*, *Internet Week*.

I has been involved in intellectual property business advisory services of such internet company as Alibaba.com, Tencent.com, Baidu.com, ebay.com and so on.

**Main Social Occupation:**

Guest Researcher for Internet Law Center, Peking University; Senior Advisor of Alibaba Group Research Center; Deputy Director of the Policy and Legal Committee of China Electronic Commerce Association; a member of the high-tech Group of the National Development and Reform Commission; Beijing E-Commerce Association executive director; invited member of Information Network Business Committee of National Bar Association; one of the expert group of EU – China Information Society Project; one of the editorial board members of the magazine named *Information Network Security* by the Ministry of Public Security.

**Major Publications:**

*Legal Guide for Computer Problem in 2000* (Editor, sole author, the Masses Publishing House, 1999)

*Network and E-commerce Law* (Associate Editor, wrote 15 million words among them, Law Publishing House, 2001)

*Legal Practice of Network Transaction* (Editor, wrote 10 million words among them, Law Publishing House, 2006)

*International E-commerce Conventions and Domestic E-commerce Legislation* ((Editor, Law Publishing House, 2009)

**Computer and Network Experience:**

Daily operations

**Language:**

Chinese, English (CET-6.)

I CONFIRM THAT, I HEREBY AUTHORIZE CIETAC DOMAIN NAME DISPUTE RESOLUTION CENTER TO PUBLISH MY INDIVIDUAL INFORMATION CONTAINED IN THIS FORM FOR THE PURPOSE OF APPOINTMENT BY THE PARTIES IN A SPECIFIC CASE.

**Signature:** \_alammusi\_

**Date:** \_March 4, 2011